



梅創基

MUI CHONG KI

梅創基，1940年生於廣東台山，1959年入讀廣州美術學院版畫系，1963年來港定居。1969年起於香港及各地參加國際或地區性展覽，並在1972年開始於中、港、台、東南亞及美國等地舉辦個展。曾獲中國藏書票協會金獎及中國版畫協會魯迅版畫獎等。曾擔任中國版畫家協會理事及中國藏書票研究會副會長，並歷任廣州美術學院客席教授、香港中文大學駐校藝術家、廣東畫院海外特聘畫家。

梅創基除專研水印木刻版畫，速寫及水彩寫生亦很出色，亦喜愛製作藏書票及藝評寫作。

Born in Taishan, Guangdong Province, China, in 1940, MUI Chong-ki studied at the Department of Printmaking at the Guangzhou Academy of Fine Arts in 1959, and moved to Hong Kong in 1963. He has participated in many regional and international group exhibitions, held both locally and overseas, since 1969; and from 1972 onwards, he held solo exhibitions in Hong Kong, mainland China, Taiwan, Southeast Asia and the United States. He received Gold and Honorary Awards from the China Exlibris Association and Lu Xun Printmaking Award from the Chinese Printmakers Association. He was a committee member of the Chinese Printmakers Association and the vice chairman of China Exlibris Association. He also served as Visiting Professor of Guangzhou Academy of Fine Arts, artist-in-residence of The Chinese University of Hong Kong, and overseas commissioned artist of the Guangdong Art Institute.

Besides specialising in woodblock printing, MUI creates excellent quick sketches and watercolour paintings. He is also fond of creating bookplate and writing art reviews.